
Protokół z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych z dnia 13 maja 2020 roku 
Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej przy ul. Świerkowej 1 

 
Obecni: 
– Magdalena Eckhoff – przewodnicząca 
- Alicja Rotfeld-Paczkowska 
- Edyta Barucka 
- Paweł Dziekański 
- Karolina Likhtarovich 
- Anna Olejniczak-Siara 
- Małgorzata Janus 
-Jacek Matłacz 
- Wojciech Sancewicz 
 

PORZĄDEK POSIEDZENIA: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
3. Opiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

a) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Miasta Podkowa Leśna w 2020 roku”, 
b) ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Miasta Podkowa Leśna, 
c) przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Podkowa  
Leśna, 
d) określenia zasad udzielenia dotacji celowej z budżetu Miasta Podkowa Leśna na 
zadanie „Podkowa Leśna zwalcza smog” służące ochronie powietrza, związane z 
wymianą kotłów lub palenisk opalanych paliwem stałym na kotły kondensacyjne. 

1. Rozpatrzenie wniosku mieszkanki o wyznaczenie terenów bezpiecznej rekreacji. 
2. Zaopiniowanie sprawozdania z realizacji „Programu współpracy Miasta Podkowa Leśna 

w 2019 r. z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 
ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego”. 

3. Sprawy różne. 
4. Wolne wnioski. 
5. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Ad. 1) 

Przewodnicząca Komisji rozpoczęła posiedzenie o godzinie 18.30, przywitała obecnych na 
posiedzeniu członków Komisji (obecnych  9 członków Komisji: Magdalena Eckhoff, Alicja 
Rotfeld-Paczkowska, Paweł Dziekański, Karolina Likhtarovich, Anna Olejniczak-Siara, Jacek 
Matłacz, Edyta Barucka, Małgorzata Janus, Wojciech Sancewicz) oraz stwierdziła kworum. 
Porządek posiedzenia został wyświetlony. 

Ad. 2) 

Projekt protokołu został wyświetlony na ekranie. Przewodnicząca zarządziła  przegłosowanie 
projektu protokołu z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych z dnia 29 stycznia 2020 roku. 
W wyniku głosowania: 7 za, 0 przeciw, 2 wstrzymało się od głosu, protokół został przyjęty. 



 
Ad. 3) 

a) Burmistrz Miasta wyjaśnił, że projekt uchwały został poddany konsultacjom społecznym 
podczas których nie wpłynęły do niego żadne uwagi. Powiedział, że treść programu jest 
zbliżona do zeszłorocznej. 

 
Radni opiniowali projekt uchwały w sprawie „przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Podkowa Leśna w 
2020 roku””, 
Wyniki głosowania: 9 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
b) Burmistrz Miasta powiedział, że zmieniona została podstawa prawna. Zmiany, które 
zostały zaproponowane mają na celu dostosowanie przepisów do obowiązującego prawa 
oraz wprowadzenie przejrzystości w zasadach wynajmowania lokali mieszkalnych 
komunalnych. Przewidziane są duże nakłady na mieszkania komunalne, powstały nowe 
lokale, a w lokalach użytkowanych planowane są termomodernizację co wiąże się z 
koniecznością ustanowienia określonych procedur. Dzięki temu będzie można przeciwdziałać 
sytuacjom, w których osoby korzystają z lokalu komunalnego pomimo posiadania własnej 
nieruchomości w Podkowie Leśnej lub w okolicznym mieście.  

 
Radni opiniowali projekt uchwały w sprawie „ustalenia zasad wynajmowania lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta Podkowa Leśna” 
Wyniki głosowania: 9 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
c) Radny Jacek Matłacz zadał pytanie czy jest możliwe zmniejszenie worków na odpady 
biodegradowalne. 
Burmistrz Miasta odpowiedział, że jest to możliwe, a koszt produkcji mniejszych worków 
będzie taki sam jak obecnie używanych.  
 
Przewodnicząca zadała pytanie czy planowane są zmiany w sposobie naliczania opłat za 
odpady. 
Burmistrz Miasta odpowiedział, że  obecnie nie jest przewidywana zmiana ustawy o sposobie 
rozliczania opłat za odpady, co wpływa na brak możliwości wyboru innego sposobu 
rozliczenia dla gminy.  
 
Radna Edyta Barucka zadała pytanie czy jest możliwość wpływu na wysokość opłat za odpady 
w przyszłym roku. Ze względu na obecną konieczność ciągłej dezynfekcji i dużej ilości 
zużywanej przy tym wody, na której podstawie rozlicza się odpady. 
Burmistrz Miasta powiedział, że w bieżących rozliczeniach za wodę nie są widoczne znaczne 
podwyższenia w ilości zużytej wody przez mieszkańców.  
 
Mieszkanka powiedziała, że są mieszkańcy, którzy podlewają drogi asfaltowe oraz chodniki 
pomimo suszy. 
 



Radna Anna Olejniczak-Siara zwróciła uwagę na brak pojemników na odzież używaną. 
Burmistrz Miasta wyjaśnił, że pojemniki były własnością firm prywatnych, nie 
współpracujących z Polskim Czerwonym Krzyżem. Zbierana w pojemnikach odzież nie była 
przekazywana potrzebującym, w związku z czym zdecydowano o zlikwidowaniu niektórych z 
nich. 
 
Przewodnicząca zaproponowała by worki były ogólnodostępne w podajnikach usytuowanych 
na terenie miasta. 

 
Radni opiniowali projekt uchwały w sprawie „przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie Miasta Podkowa  Leśna” 
Wyniki głosowania: 9 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
d) Przewodnicząca powiedziała, że uchwała była już omawiana przez członków Komisji oraz 
podjęta przez Radę Miasta, lecz została odrzucona przez Regionalną Izbę Obrachunkową ze 
względu na zastosowane zawężenie grona beneficjentów na osoby posiadające kartę 
mieszkańca oraz niedotrzymanie obowiązujących terminów co wiąże się z koniecznością 
ponownego jej podjęcia wraz z wprowadzonymi zmianami.  
 
Radna Edyta Barucka zadała pytanie czy udzielanie dotacji będzie kontynuowane w kolejnych 
latach. 
Burmistrz Miasta odpowiedział, że dofinansowanie będzie kontynuowane zgodnie z 
przeznaczonym na ten cel budżetem, o którym zadecyduje Rada Miasta.  
 
Mieszkanka powiedziała, że regulamin obowiązuję do końca roku, a następnie może być 
kontynuowany. Istotne jest by mieszkańcy wymienili piece na paliwo stałe w jak najszybszym 
terminie.  

 
Radni opiniowali projekt uchwały w sprawie „określenia zasad udzielenia dotacji celowej z 
budżetu Miasta Podkowa Leśna na zadanie „Podkowa Leśna zwalcza smog” służące 
ochronie powietrza, związane z wymianą kotłów lub palenisk opalanych paliwem stałym 
na kotły kondensacyjne” 
Wyniki głosowania: 9 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
 
Ad. 4) 

Przewodnicząca powiedziała, że po ostatniej Komisji do Rady Miasta wpłynął wniosek o 
wyznaczenie w Podkowie Leśnej terenów bezpiecznej rekreacji. Poprosiła obecną na 
posiedzeniu Wnioskodawczynię o przedstawienie swojego wniosku. 

Wnioskodawczyni powiedziała, że wyobraża sobie strefę, która będzie zabezpieczona przed 
wszelkim ruchem kołowym i zapewniała bezpieczeństwo. Byłby to teren oznaczony 
specjalnymi znakami zakazu poruszania się i prowadzenia rowerów, hulajnóg oraz 



deskorolek. We wniosku zaproponowała by takie tereny zostały wprowadzone na terenie 
całego Parku Miejskiego oraz na spacerowej części Alei Lipowej. 

Radna Edyta Barucka przypomniała, że na poprzednich Komisjach był omawiany problem 
bezpieczeństwa pieszych oraz możliwość przeprowadzenia dodatkowych lekcji w szkołach w 
celu edukacji młodzieży. Radna powiedziała, że należy rozpocząć pracę nad Kartą dobrego 
sąsiedztwa, która będzie zawierała informację o kulturze jazdy, dzięki czemu nie będzie 
konieczności wprowadzania proponowanych przez mieszkankę terenów zamkniętych. 

Radna Karolina Likhtarovich powiedziała, że wniosek o tak dużą zmianę skierowany przez 
jedną osobę, bez żadnego poparcia pozostałych mieszkańców, nie ma wystarczającej 
argumentacji by mógł zostać zrealizowany. Park Miejski to dobro publiczne i nie może być 
zamknięte dla pewnych grup, ponieważ byłoby to pozbawienie mieszkańców praw do 
korzystania z wspólnej przestrzeni publicznej. 

Radny Jacek Matłacz powiedział, że wprowadzenie zaproponowanych zmian jest niemożliwe 
do zrealizowania. Cały teren musiałby zostać ogrodzony oraz całodobowo kontrolowany w 
kwestii przestrzegania wprowadzonych zasad. 

Mieszkanka powiedziała, że Park Miejski w Podkowie Leśnej ma obowiązujący regulamin, 
który można zmienić oraz dodać proponowane zapisy. Powiedziała, że temat rowerzystów 
był rozpatrywany wielokrotnie przez radnych poprzedniej kadencji, którzy większością 
głosów popierali dopuszczenie jazdy na rowerze po terenie parku.  

Burmistrz Miasta powiedział, że Park Miejski w przeszłości nigdy nie był zamknięty dla 
mieszkańców.  

Przewodnicząca powiedziała, że przygotuje stanowisko w tej sprawie oraz zarządziła 
przegłosowanie wniosku.  
W wyniku jednomyślnego głosowania wniosek został uznany za bezzasadny. 
 
Ad. 5)  

Przewodnicząca zarządziła zmianę porządku obrad polegającą na zamianie w pkt. 5 słów 
„Zaopiniowanie sprawozdania[...]” na treść „Zapoznanie się ze sprawozdaniem[...]”. 

Członkowie Komisji zapoznali się ze sprawozdaniem.  

Ad. 6) 

Przewodnicząca zaproponowała by w czerwcu odbyło się posiedzenie Komisji w celu 
rozpoczęcia  pracy nad Kartą dobrego sąsiedztwa. 

Ad. 7) 

Radna Edyta Barucka powiedziała, że tablica w Parku Przyjaźni Polsko-Węgierskiej wymaga 
naprawy.  

Przewodnicząca zwróciła uwagę na konieczność renowacji figury Matki Boskiej.  
Burmistrz Miasta odpowiedział, że renowacja figury była wykonywana 3 lata temu i nie 
powinna być wykonywana często ze względu na kruchość marmuru z jakiego wykonana jest 
rzeźba.  
 
Ad. 8) 



Przewodnicząca  zamknęła posiedzenie Komisji o godzinie 20.20. 

 

Protokół sporządziła Marta Niedzieska 

 

                                                                                                      
Przewodnicząca Komisji  

        Spraw Społecznych  
/-/ 

Magdalena Eckhoff 

 
 
 


